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Írásbeli választ igénylő kérdés

Dr. Kövér László,
az Országgyű lés elnöke részére
Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

A Házszabály 91 .§-a alapján kérdést kívánok feltenni

dr. Navracsics Tibor közigazgatási és igazságügyi miniszter úrnak

„Sor kerül-e az új alkotmány normaszövegének társadalmi egyeztetésére?”

címmel .

Kérdésemre írásbeli választ kérek a Miniszter Úrtól, azért tőle, mert az egyes
miniszterek, valamint a Miniszterelnökséget vezető államtitkár feladat- és hatáskörérő l
szóló 212/2010 . (VII . 1 .) Korm. rendelet 15 . § (1) bekezdés a) pontja alapján ő felel az
alkotmány-előkészítésért, ezért kérdésem megválaszolása az ő feladatkörébe tartozik.

Tisztelt Miniszter Úr !

Eddig két kérdést tettem fel Miniszter Úrnak, érdeklődve az iránt, hogy az alkotmány-
előkészítésért felelős miniszterként eleget kíván-e tenni a jogszabály-tervezetek előzetes
közzétételével kapcsolatos követelményeknek az új Alkotmányról szóló törvényjavaslat
normaszövege kapcsán.
Miniszter Úr a válaszában arról tájékoztatott, hogy álláspontja szerint a Kormány
csupán az Alkotmány normaszöveg-tervezetének el őkészítésére vonatkozó felkérés
címzettje, az alkotmánytervezet társadalmi vitája lefolytatásának kérdésében pedig
utóbb azt a választ adta, hogy a Kormány az Országgy űlés döntésének megfelelően fog
eljárni .

A K/2179. számú írásbeli kérdésemre adott válaszában Miniszter Úr rossz néven vette,
hogy törvényi kötelezettségeire emlékeztetem, de válasza alapján, miszerint „az
alkotmányozás során — ennek bármely elemét, így a társadalmi egyeztetést illet ően is — a
Kormány az Országgyűlés döntéseit végrehajtva fog eljárni” az aggályom nem
alaptalan. Nem aggódnék, ha a válaszának egyértelműsége nem csupán egy helyesnek
vélt kormányzati magatartásra, hanem konkrét törvények, konkrét rendelkezéseine k
minden körülmények közötti betartására vonatkozna .

Mivel jómagam az írásbeli kérdés megfogalmazásakor szigorúan tartom magam a
hatályban lévő jogszabályok rendelkezéseihez (és nem az elfogadott, ám hatályba mé g
nem lépett rendelkezésekhez), úgy vélem, hogy válaszának homályos megfogalmazása
csak a válasz megkerülésére alkalmas .
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Nem azért faggatom Miniszter Urat, hogy felesleges munkát adjak a
kormánytisztviselőknek, hanem mert komolyan aggódom, hogy a Fides z
reklámpropagandájában többször szóba hozott „közmeghallgatások” mindössze a
központi PR szövegek ismertetésére silányítják – az egyébként általam igen fontosnak
tartott – valódi társadalmi egyeztetést.

Erre tekintettel kérem, hogy az alábbi eldöntendő kérdésekre szíveskedjék válaszolni .

Az új Alkotmány előkészítéséért felelős miniszterként be kívánja-e tartani az új
alkotmány tervezetére vonatkozó törvényi kötelezettségét, így a jogalkotásról szóló
2010. évi CXXX. törvény IV. Fejezetében foglaltakat? A jogalkotási törvény IV .
Fejezetének hatálya [az 1 . § (3) bekezdése szerint] az Alkotmányra is kiterjed. Ennek
megfelelően az előkészítésre, az előzetes hatásvizsgálatra, valamint a terveze t
közzétételére és társadalmi egyeztetésére vonatkozóan Önnek az Országgy űlés további
döntéseire nincs szüksége, csak az az alkotmányos kötelezettsége, hogy a hatályo s
törvényeket betartsa.
Maradéktalanul, és minden további feltétel nélkül végre fogja-e hajtani a jogalkotás i
törvényben foglalt kötelezettségeit ?

Várom megtisztel ő válaszát .

Budapest, 2010 . február „'~.”

Dr. Lamperth Mónika
MSZP
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